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OR. 0012.4.8.2021 
 

PROTOKÓŁ nr 31/21 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

odbytego w dniu 5 lipca 2021 r. w trybie zdalnym 
pod przewodnictwem Pana Tomasza Grajnerta 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Akulicz Tomasz 

2. Bryś Maciej – z-ca przewodniczącego  

3. Buda Radosław 

4. Duda Robert 

5. Grajnert Tomasz – przewodniczący 

6. Mituła Bronisław 

7. Jerzy Paluszek 

8. Rozmarynowski Jarosław 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Paweł Okrasa – Burmistrz Wielunia; 

2. Joanna Skotnicka-Fiuk – Zastępca Burmistrza Wielunia; 

3. Andrzej Dąbrowski – Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych; 

4. Romuald Kucharczyk – Zastępca Dyrektora Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych; 

5. Bartosz Skupień – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej; 

6. Katarzyna Tasarz – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej; 

7. Maciej Preś – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju; 

8. Radosław Urbaniak – Kierownik Biura Burmistrza.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia komisji. 
2. Informacja o sporządzonym protokole nr 30/21 z poprzedniego posiedzenia. 
3. Zaopiniowanie: 

1) Sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2020 rok w raz z opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o tym sprawozdaniu;  

2) Sprawozdanie finansowego Gminy Wieluń za 2020 rok; 
3) Informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień 31 grudnia 2020 

roku; 
4) sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych za 2020 rok: 

a) Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej, 
b) Muzeum Ziemi Wieluńskiej, 
c) Wieluńskiego Domu Kultury. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wieluń na 

rok szkolny 2021/2022. 
6. Informacja o organizacji roku szkolnego 2021/2022 w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez 

Gminę Wieluń.  
7. Informacja dotycząca organizacji ,,DNI WIELUNIA” w 2020 roku.  
8. Informacja dotycząca korzystania z zajęć na pływalni, profilaktycznej opieki zdrowotnej prowadzonej w 

szkołach, gimnastyki korekcyjno-kompensacyjnej w roku szkolnym 2020/2021.  
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9. Informacja dotycząca pomocy materialnej dla uczniów na terenie gminy Wieluń w roku 2020.  
10. Zapoznanie się z funkcjonowaniem terenów rekreacyjnych znajdujących się n terenie Gminy Wieluń.  
11. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
12. Zamknięcie posiedzenia.  

 
Prezentacja porządku obrad stanowi zał. nr 2 do protokołu. 
 

Punkt 1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert dokonał otwarcia posiedzenia oraz stwierdził prawomocność obrad - na 
stan 9 członków, obecnych 8.  
Zaproponował, aby projekt uchwały stanowisko-apel w sprawie planowanych zmian w ustawie Prawo 
Oświatowe, który stanowi zał. nr 3 do protokołu, został zdjęty z porządku obrad komisji.  
Zarządził głosowanie: kto jest za zdjęciem z porządku obrad pkt 5 tj. projekt uchwały stanowisko-apel w 
sprawie planowanych zmian w ustawie Prawo Oświatowe, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 
W głosowaniu udział wzięło 8 radnych. Komisja przy (4 głosach ,,za”, 4 głosach ,,wstrzymujących się”) 
zdjęła pkt 5 z porządku obrad. 
Zarządził następnie głosowanie w sprawie zmiany numeracji w porządku obrad. Zapytał, kto jest za, kto 
jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu?  W głosowaniu udział wzięło 8 radnych. Komisja przy (8 głosach 
,,za”) przyjęła zmianę w numeracji porządku obrad.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 

Punkt 2 
 
Informacja o sporządzonym protokole nr 30/21 z poprzedniego posiedzenia komisji. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś zgłasza jakieś uwagi do protokołu? Nikt się nie zgłosił.  
 
Komisja przyjęła informację o sporządzonym protokole. 
 

Punkt 3 
 

Zaopiniowanie: 
1) Sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2020 rok w raz z opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o tym sprawozdaniu;  
2) Sprawozdanie finansowego Gminy Wieluń za 2020 rok; 
3) Informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień 31 grudnia 2020 

roku; 
4) sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych za 2020 rok: 

a) Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej, 
b) Muzeum Ziemi Wieluńskiej, 
c) Wieluńskiego Domu Kultury. 
 
 

Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wieluń za 2020 rok wraz z opinia Regionalnej 
Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu zał. nr 4. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Głos zabrali: 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz powiedział, że będzie głosował przeciwko przyjęciu sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy Wieluń za br. Uzasadnił swoje stanowisko tym, że burmistrz nie wykonał 
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budżetu np. w zakresie budowy schroniska dla zwierząt. Poinformował następnie, że radna Anna Dziuba-
Marzec jest obecna na komisji online.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy radna Anna Dziuba-Marzec chciałaby zabrać głos? 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz odpowiedział, że chciał tylko poinformować, iż radna jest obecna na 
komisji online.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Wieluń za 2020 rok wraz z opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, kto jest przeciw, 
a kto wstrzymał się od głosu? W głosowaniu udział wzięło 8 radnych. Komisja przy (5 głosach ,,za”, 1 
głosie ,,przeciw”, 2 głosach ,,wstrzymujących się”) pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie w ww. sprawie.  
Opinia nr 108/31/21 stanowi zał. nr 5 do protokołu.  
 
Zaopiniowanie sprawozdanie finansowego Gminy Wieluń za 2020 rok zał. nr 6. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdania finansowego Gminy Wieluń 
za 2020 rok, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? W głosowaniu udział wzięło 8 radnych. 
Komisja przy (6 głosach ,,za”, 1 głosie ,,przeciw”, 1 głosie ,,wstrzymującym się”) pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie w ww. sprawie.  
Opinia nr 109/31/21 stanowi zał. nr 7 do protokołu.  
 
Zaopiniowanie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Wieluń według stanu na dzień 31 grudnia 
2020 roku zał. nr 8. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem informacji o stanie mienia komunalnego 
Gminy Wieluń według stanu na dzień 31 grudnia 2020 roku, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od 
głosu? W głosowaniu udział wzięło 8 radnych. Komisja przy (8 głosach ,,za”) pozytywnie zaopiniowała 
informację w ww. sprawie.  
Opinia nr 110/31/21 stanowi zał. nr 9 do protokołu.  
 
Zaopiniowanie sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych za 2020 rok: Miejskiej i Gminnej 
Biblioteki Publicznej, Muzeum Ziemi Wieluńskiej, Wieluńskiego Domu Kultury zał. nr 10. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem sprawozdań rocznych z wykonania planów 
finansowych za 2020 rok: Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej, Muzeum Ziemi Wieluńskiej, 
Wieluńskiego Domu Kultury, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? W głosowaniu udział wzięło 8 
radnych. Komisja przy (7 głosach ,,za”, 1 głosie ,,przeciw”) pozytywnie zaopiniowała sprawozdania roczne 
w ww. sprawie.  
Opinia nr 111/31/21 stanowi zał. nr 11 do protokołu.  
 

Punkt 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok zał. nr 12. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2020 rok, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? W głosowaniu 
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udział wzięło 8 radnych. Komisja przy (6 głosach ,,za”, 1 głosie ,,przeciw”, 1 głosie ,,wstrzymującym się”) 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały ww. sprawie.  
Opinia nr 112/31/21 stanowi zał. nr 13 do protokołu.  
 

Punkt 5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wieluń na 
rok szkolny 2021/2022 zał. nr 14. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
Zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie ustalenia 
średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wieluń na rok szkolny 2021/2022, kto jest przeciw, a kto 
wstrzymał się od głosu? W głosowaniu udział wzięło 8 radnych. Komisja przy (8 głosach ,,za”) pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały ww. sprawie.  
Opinia nr 113/31/21 stanowi zał. nr 15 do protokołu. 
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Punkt 6 
 

Informacja o organizacji roku szkolnego 2021/2022 w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Wieluń zał. nr 16. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił. 
 
Komisja przyjęła informację bez uwag.  

Punkt 7 
 

Informacja dotycząca organizacji ,,DNI WIELUNIA” w 2020 roku zał. nr 17. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Głos zabrali:  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz zapytał, czy gmina podjęła kroki związane z odzyskaniem środków 
od Elementum Industry spółka z o.o.? 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odpowiedział, że gmina ma podpisane porozumienie z tą spółką 
polegające na obsłudze uroczystego koncertu w dniu 1 września 2021 r.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk uzupełniła, iż na podstawie uzgodnień, spółka 
zobowiązała się zapewnić scenę, nagłośnienie i oświetlenie podczas koncertu.  
 
Komisja przyjęła informację dotyczącą organizacji ,,DNI WIELUNIA” w 2020 roku.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono.  

Punkt 8 
 
Informacja dotycząca korzystania z zajęć na pływalni, profilaktycznej opieki zdrowotnej prowadzonej w 
szkołach, gimnastyki korekcyjno-kompensacyjnej w roku szkolnym 2020/2021 zał. nr 18. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert poruszył kwestię zajęć na pływalni dzieci ze szkół wiejskich. Zapytał, czy 
jest taka możliwości, aby gmina zorganizowała takie wyjazdy bądź wskazała sposób, w jaki można by to 
było zorganizować?  
 
Radny Jarosław Rozmarynowski dopytał, czy radnemu Grajnertowi chodzi tylko o okres wakacyjny?  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert odpowiedział, że nie. Oznajmił, iż jego zdaniem dzieci powinny korzystać 
z pływalni przez cały rok szkolny. Podkreślił, że często zdarza się tak, że dzieci ze szkół wiejskich nie mają 
kontaktu z wodą w okresie szkolnym, potem wyjeżdżają na wakacje, gdzieś nad wodę i może dojść do 
niebezpiecznej sytuacji.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz zwrócił uwagę na kwestię dojazdu dzieci ze szkół wiejskich do 
pływalni.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, jakie koszty poniosłaby gmina z tytułu dojazdów oraz 
korzystania z pływalni dzieci ze szkół wiejskich?   
 
Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski odpowiedział, że nie 
ma takiej możliwości, aby rodzice partycypowali w kosztach przeprowadzanych zajęć, ponieważ jest to 
sprzeczne z przepisami oświatowymi. Dodał, że sama organizacja tego typu zajęć jest dość 
problematyczna, ponieważ dowóz dzieci na te zajęcia w trakcie lekcji jest praktycznie niemożliwa.  
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Zapytał, czy radny Tomasz Grajnert wie, ile mniej więcej dzieci/rodziców byłoby zainteresowane 
korzystaniem z pływalni?  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert odpowiedział, że nie. Oznajmił, iż chciałby zaproponować organizację 
tych zajęć dyrektorom szkół wiejskich i rodzicom.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz podkreślił, że jeżeli zajęcia na basenie miałby się odbywać w 
ostatnią godzinę lekcyjną wychowania fizycznego, to musiałyby być one poprzedzone ,,okienkiem” w 
lekcjach, ponieważ potrzebny jest jeszcze czas na dojazd.  
 
Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski oznajmił, iż nie ma 
takiej możliwości, ponieważ organizacja tygodniowego rozkładu zajęć według zaleceń uniemożliwia 
przewidywanie dla uczniów przerwy między lekcjami.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że warunkiem zorganizowania tych zajęć jest przede 
wszystkim chęć dzieci i ich rodziców.  
 
Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski powiedział, że gmina 
wielokrotnie zwracała się do dyrektorów szkół z propozycją, zgodną z obowiązującymi przepisami, w 
zakresie organizacji wychowania fizycznego na trzeciej i czwartej godzinie lekcyjnej. Niestety ta 
propozycja, wychodząca naprzeciw propozycji Pana burmistrza, nie spotkała się z większym 
zainteresowaniem dyrektorów i nauczycieli. Zaproponował, aby w pierwszej kolejności przekonać do 
korzystania z zajęć z pływalni: uczniów, rodziców i dyrektorów szkół.  
 
Radny Jarosław Rozmarynowski powiedział, że ilości uczniów całej szkoły podstawowej nr 4 to około 300 
dzieci, a ilość uczniów korzystających z zajęć z pływalni to około 185. Podkreślił, iż jest spora liczba 
uczniów, która w ogóle nie korzysta z tych zajęć.   
 
Radny Robert Duda zwrócił uwagę, że z zajęć z pływalni nie korzystają dzieci z klas 1-3, lecz uczniowie z 
klas 4-8.  
 
Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski powiedział, że 
program nauczania wychowania fizycznego nie przewiduje nauki pływania w każdej klasie. Dodał, że jest 
to pewna alternatywa, która może zostać zrealizowana jeśli istnieją ku temu możliwości. Oznajmił, że 
kompetentnymi osobami, w tej kwestii są nauczyciele wychowania fizycznego i to oni powinni się 
wypowiedzieć, w których klasach i w jakim zakresie istnieje potrzeba organizacji nauki pływania.  
 
Radny Robert Duda powiedział, że w Szkole Podstawowej nr 4 w Wieluniu jest to zorganizowane w ten 
sposób, że nauką pływania objęte są tylko dzieci w klasach 4-8.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zaproponował, aby w przyszłości gdy będzie tworzony program nauki 
pływania, zaznaczyć, iż będzie to dostępne dla dzieci od klasy czwartej.  
 
Radny Radosław Buda zwrócił uwagę, że nauczyciele wychowania fizycznego nie mają uprawnień do nauki 
pływania. Podkreślił, iż należy pamiętać o wykwalifikowanym instruktorze do nauki pływania.  
 
Radny Robert Duda zgodził się z radnym Budą, mówiąc, że taka osoba powinna mieć specjalizację co 
najmniej instruktorską.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa wspomniał o programie ,,Umiem pływać”, dzięki któremu organizowano 
cykliczne lekcje nauki pływania dla dzieci. Powiedział, że jedynym sposobem, aby dzieci ze szkół wiejskich 
korzystały z zajęć pływania, jest organizacja wyjazdów na takie zajęcia w soboty. Dodał, że wymagałoby to 
zaangażowania rodziców, dzieci i nauczycieli.  
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Przewodniczący Tomasz Grajnert zaproponował, aby Wieluński Ośrodek Sportu i Rekreacji zorganizował 
takie wyjazdy w soboty we współpracy z Urzędem Miejski w Wieluniu.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że jeżeli pozwoli na to sytuacja epidemiologiczna, to 
przychylił się do propozycji radnego Grajnerta.  
 
Radny Robert Duda oznajmił, iż organizowanie takich wyjazdów będzie miało sens tylko wtedy, kiedy będą 
chętni.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zgodził się z radnym Dudą. Powiedział, że jego zdaniem warto 
zorganizować takie wyjazdy, ponieważ to pokaże skalę zainteresowania takimi zajęciami. Dodał, iż może 
się okazać, że na początku zainteresowanie będzie ogromne, a później w ogóle nie będzie chętnych.  
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że rodzice, którzy mają świadomość, jak ważna jest nauka 
pływania dla dzieci, uczą ich sami, jeżeli dzieci nie mają takiej możliwości uczęszczając do szkoły. 
Umiejętność pływania to ważna kwestia dla rozwoju dziecka, które będzie czuło się bezpieczniej podczas 
wyjazdu nad wodę. Uzupełnił, że jego zdaniem nauka pływania jest tak samo ważna, jak nauka 
angielskiego czy nauka gry na instrumencie muzycznym.  
 
Radny Jarosław Rozmarynowski zwrócił uwagę na element niesprawiedliwości, polegający na tym, że 
dzieci ze szkół wiejskich mają gorszy dostęp do zajęć nauki pływania niż dzieci uczęszczające do szkół 
miejskich.  
 
Radny Radosław Buda podkreślił, iż jego zdaniem wszystko jest w kwestii woli i zaangażowania rodzica.  
 
Radny Jarosław Rozmarynowski zgodził się z radnym Budą, mówiąc że jeżeli rodzic jest świadomy to 
nauczy dziecko pływania.  
 
Radny Robert Duda zaproponował, aby dzieci ze szkół wiejskich korzystały z zajęć pływania w ramach 
zajęć pozalekcyjnych od poniedziałku do piątku. 
 
Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że takie godziny są organizowane w ramach pakietu, którym 
dysponuje dyrektor danej szkoły.  
 
Radny Radosław Buda podkreślił, iż jego zdaniem nauką pływania powinna zajmować się osoba, która 
posiada ważne przeszkolenia. Zwrócił uwagę, iż rodzice, którzy amatorsko uczą dzieci pływać, po prostu je 
krzywdzą. Zaznaczył, że nigdy nie podjąłby się nauki pływania własnego dziecka.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zgodziła się z wypowiedzią radnego Radosława Budy. 
Podkreśliła, że inny przekaz płynie od osoby obcej, odpowiednio wykfalifikowanej, niż od rodzica dziecka.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert powiedział, że jego intencją było przede wszystkim poruszenie tego 
problemu. Zaznaczył, iż istotnym jest dla niego, aby dzieci ze szkół wiejskich mogły korzystać z nauki 
pływania bezpłatnie np. w ramach jakiegoś programu gminnego.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zapytała, czy kwestia transportu mogłaby być 
rozwiązana na zasadzie własnego dojazdu przez rodzica? 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert odpowiedział, że jeżeli dzieci mogłyby skorzystać z nauki pływania, która 
byłaby z góry opłacona np. w ramach gminnego programu, to kwestia własnego dojazdu dla rodzica nie 
byłaby problemem nie do rozwiązania.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz zapytał, ile dzieci może być pod opieką instruktora?  
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Przewodniczący Tomasz Grajnert zaproponował, aby w pierwszej kolejności sprawdzić, ile dzieci byłoby 
zainteresowane uczęszczaniem na zajęcia pływania, a dopiero później zastanawiać się w jaki sposób 
zorganizować tego typu zajęcia.  
 
Radny Robert Duda powiedział, że szkoły podstawowe, które korzystają z pływalni, płacą za lekcje 
pływania z własnego budżetu.   
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zaapelował, aby w pierwszej kolejności dokonać rozeznania, ile dzieci 
korzystałoby z zajęć pływania.  
 
Radny Robert Duda zgodził się z radnym Grajnertem. Podsumował, że omawiany problem jest do 
rozwiązania.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz powiedział, że jego zdaniem nie można dzielić dzieci ze szkół 
miejskich i wiejskich, ponieważ każde dziecko powinno mieć możliwość skorzystania z basenu.  
 
Radny Robert Duda powiedział, że dla niego jest to tylko kwestia dobrej organizacji, wzorując się szkołami 
z Białej, Osjakowa czy z Konopnicy, które również korzystają z pływalni, dowożąc dzieci tak, że formalnie 
jest to zgodne z prawem oświatowym.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się nie zglosił. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 

Punkt 9 
 
Informacja dotycząca pomocy materialnej dla uczniów na terenie gminy Wieluń w roku 2020 zał. nr 19. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał o wysokość budżetu przyznawanych stypendiów Burmistrza 
Wielunia? Powiedział, że z przedstawionej informacji wynika, że złożonych zostało 28 wniosków, 
spełniające wymogi formalne, a tylko 14 osób otrzymało stypendium. Zapytał, na jakiej zasadzie odbywało 
się przyznawanie stypendium poszczególnym uczniom? Czy było to na zasadzie losowania? 
 
Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski zapytał, czy radny 
Grajnert żartuje, mówiąc o losowaniu? Wyjaśnił następnie, że stypendia zostały przyznane na podstawie 
uchwały ustanowionej przez Radę Miejską w Wieluniu, wykonywanej przez Burmistrza Wielunia za 
pomocą powołanej komisji. Uzupełnił, iż komisja ma do dyspozycji ilość środków, która również została 
uchwalona przez Radę Miejską w uchwale budżetowej. Podkreślił, że przy przyznawaniu stypendium 
wszystko ma swoje logiczne powiązania i konsekwencje. Dodał, że wszędzie są pewnie nierówności w 
uzyskiwanych przez uczniów wynikach. Średnia 5.40 jest niższa niż średnia 5.50. Komisja przyjmując 
kryteria, które są zapisane w uchwale dokonuje oceny poszczególnych wniosków i przyznaje stypendia 
najlepszym uczniom w ramach środków, którymi dysponuje. Komisja nie może przekroczyć wyznaczonej 
granicy.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert powiedział, że w przedstawionej informacji jest napisane 
,,postanowiono w wyniku głosowania rekomendować Burmistrzowi Wielunia kandydatury”, stąd jego 
pytanie o zasady przyznawania stypendiów.   
 
Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski zwrócił uwagę 
radnemu Grajnertowi, że losowanie to nie jest głosowanie. To jest w ogóle inna czynność.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert podkreślił, że chciał tylko dopytać o szczegóły przyznawania stypendiów, 
ponieważ nie zasiada w składzie komisji i nie zna takich szczegółów.  
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Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski oznajmił, iż radny 
Grajnert przyjmował uchwałę w sprawie kryterium przyznawania stypendium jako radny gminy, więc na 
pewno dokładnie się z nią zapoznał.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert powiedział, że wnioski o stypendium złożyło 28 uczniów, którzy spełnili 
wymogi formalne, a przyznane zostało tylko 14 uczniom. Podkreślił ograniczenia budżetowe.  
 
Przewodniczący Rady Tomasz Akulicz stwierdził, że z powyższego wynika, iż Rada powinna zwiększyć 
środki na stypendia.   
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert podkreślił, iż jego zdaniem zwiększenie środków na stypendia jest 
zasadne, ponieważ spowoduje to, że więcej osób takowe stypendium otrzyma.   
 
Zastępca Dyrektora Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Romuald Kucharczyk 
powiedział, że stypendium Burmistrza Wielunia są kierowane do najlepszych uczniów, a nie do wszystkich, 
którzy złożą wnioski, ponieważ jeżeli będzie kierować się ilością, a nie jakością to utracimy główny sens 
oraz cel przyznawanych stypendiów.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zwrócił uwagę, że w przedstawionej informacji wynika wyraźnie, że 28 
osób, które złożyło wnioski o przyznanie stypendium spełniło wymogi formalne. 
 
Radny Jarosław Rozmarynowski porównał omawianą sytuację do rekrutacji na studia, gdzie liczba miejsc 
jest również ograniczona, mimo tego, że dana liczba osób spełnia wymogi formalne.  
 
Radny Robert Duda zapytał, ile wynosi największa średnia ocen ucznia, który otrzymał stypendium? 
 
Zastępca Dyrektora Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Romuald Kucharczyk 
odpowiedział, że nie pamięta w tej chwili wysokości średniej ocen.  
 
Radny Robert Duda podkreślił różnicę między średnią 5.00 a 6.00. Wiadomym jest, iż osoba z wyższą 
średnią ma większe szanse na otrzymanie stypendium Burmistrza Wielunia.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert oznajmił, że radny zadając jakieś pytanie, nie może być zaraz posądzany 
o nieznajomość podejmowanych uchwał.  
 
Dyrektor Zakładu Obsługi Placówek Oświatowo-Wychowawczych Andrzej Dąbrowski podkreślił, iż nie użył 
sformułowania, że radny ,,nie zna uchwały”, lecz uznał, że skoro radny przyjmował uchwałę to na pewno 
zapoznał się z jego treścią, zanim podejmował decyzję o głosowaniu.  
 
Radny Robert Duda zaznaczył, iż stypendium Burmistrza Wielunia jest dla najlepszych uczniów. Dodał, że 
gdyby złożenie poprawnego, pod względem formalnym, wniosku o stypendium było równoznaczne z jego 
otrzymaniem, oznaczałoby, iż każdy uczeń np. ze średnią 5.00 otrzyma stypendium.  
 
Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka-Fiuk zgodziła się z radnym Dudą. Podkreśliła, iż przyjęte 
zasady mają na celu m.in. potrzebę zdrowej rywalizacji między uczniami.  
 
Radny Jerzy Paluszek zgodził się ze swoimi przedmówcami.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono.  
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Punkt 10 

 
Zapoznanie się z funkcjonowaniem terenów rekreacyjnych znajdujących się na terenie Gminy Wieluń zał. 
nr 20. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił. 
 
Komisja przyjęła informację bez uwag.  

Punkt 11 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos? Głos zabrali: 
 
Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak poinformował, że Bieg Pokoju i Pojednania planowany jest 
na ostatni weekend sierpnia. Dodał, iż w związku z licznym remontami drogowymi trasa ww. biegu jest  
w fazie ustaleń.  
 
Przewodniczący Tomasz Grajnert zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nikt się nie zgłosił.  
 
Więcej uwag nie zgłoszono. 

Punkt 12 
 
Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Tomasz Grajnert zamknął 31 posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury  

i Sportu.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała:                  Przewodniczący  Komisji 

Monika Kowalska             Tomasz Grajnert 

 

 
 


